
Henvendelse fra Verena Gülck 
 
Spørgsmål til styrelsen 
  
Kære styrelse 
Jeg har en søn i 10.klasse, som meget overraskende ikke længere skulle have hverken musik eller kunst i 
10.klasse. Jeg har erfaret, at faget nu er afskaffet i både 9. og 10.klasse, således at eleverne i de 
sydslesvigske skoler faktisk slet ikke har kreativ-musiske (kulturbærende) fag, udover valgfag, efter 
6.klasse. Jeg har derfor følgende spørgsmål til styrelsen: 
  
  
Hvad ligger til grund for at afskaffe fagene musik og kunst i 9. og 10.klasse?  
  
Hvorfor vælger man at afskaffe de kulturbærende fag til fordel for erhvervsvejledning, flere 
samfundsfagstimer, sydslesvig-crew, klasselærertimer og hvad de forskellige skoler finder på. Er det op til 
den enkelte skole, hvordan timerne bliver omsat? Skal de nye fag - sydslesvig crew, erhvervsvejledning - 
ikke have læreplaner? 
  
Og hvorfor vælger man at tage beslutningen på et lukket møde?  
  
Hvorfor tager styrelsen beslutningen, når det er fællesrådet, der skal beslutte sager omkring 
timefagfordelingen?  
  
Er dette i overenstemmelse med “Kontingentstundentafel”/Schulgesetz, når eleverne fra 7.-10. klasse slet 
ikke har kreative fag?  
  
  
Jeg ser frem til en tilbagemelding på mine spørgsmål. 
  
Med venlig hilsen 
Verena Gülck 
  
 


